
PROTOKOLNTXXVIT/14
z obrad XXVII Sesji Rady Gminy Starcza odbytej w dniu 28 marca20'14r.

od godz. 9.00 w sali narad Urzgdu Gminy

W sesji uczestniczyli radni gminy, soltysi, zaproszeni goScie, zgodnie
z zalqczonymi do niniejszego protokolu listami obecno6ci.

Ad.1. Otwarcia obrad )fiVll Sesji Rady Gminy Starcza i powitania wszystkich
' zebranych dokonala Pzewodniczqca Rady Gminy Ewa Jgdrzejewska.

Ad.2. Przewodniczqca Rady stwierdzila, 2e zgodnie z listq obecno5ci w sesji
uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy kt6rym mo2e obradowa6 i
podejmowac prawomocne uchwaly Rada Gminy.

Ad.3. Nastgpnie Przewodniczqca Rady Gminy Ewa Jgdrzejewska zaproponowala
przyjgcie protokolu z obrad XXVI Sesji Rady Gminy bez odczytywan ia poniewa2
Radni mieli mo2liwo56 zapoznania sig z jego treSciq na posiedzeniach Komisji.

\! Rada Gminy w obecnoSci 15 radnych, jednogloSnie 15 glosami ,,2a" przyjqla
protok6N z obrad XXVI Sesji Rady Gminy.

Ad.4. Przystqpiono do ustalenia porzqdku obrad XXVII Sesji Rady Gminy.
Przewodniczqca Rady Gminy Ewa Jqdrzejewska zaproponowala wprowadzenie do
porzqdku obrad jako pkt 19 - podjgcie uchwaty w sprawie udzielenie pomocy
finansowej jednostce OSP w Starczy, a pozostalym punktom obrad nada6 kolejnq
numeracjq. Wigcej zmian nie zgloszono.
Po zmianach porzqdek obrad przedstawial sig nastgpujqco:
1. Otwarcie obrad XXVII Sesji Rady Gminy.
2. Stwierdzenie prawomocno6ci obrad.
3. Przyjqcie protokolu z obrad popzedniej sesji.
4. Przyjqcie porzqdku obrad.
5. Powolanie Komisji Uchwal iWniosk6w.
6. Sprawozdanie z dzialalno6ci W6jta w okresie migdzysesyjnym.
7. Sprawozdanie Dyrektora Gminnego Zespolu OSrodk6w Zdrowia w Wo2nikach

w zakresie funkcjonowania slu2by zdrowia na terenie gminy Starcza.
B. Sprawozdanie Prezesa Zarzqdu Gminnego Zwiqzku Ochotniczych Stra2y

Po2arnych w Starczy z dzialalnoSci jednostek strazy w 2013r.
9. DzialalnoS6 kulturalna i sportowa w gminie w 2013r.

- sprawozdanie Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Starczy,
- sprawozdanie Prezesa Gminnego Klubu Sportowego ,,CZARNl" Starcza.

1 0. Sprawozda n ie Przewod n iczqcej Gmin nej Komisji Rozwiqzywania Problem6w
Alkoholowych 2a2013r.

11. Sprawozdanie Kierownika Gminnego O6rodka Pomocy Spolecznej w Starczy
z dzialalno6ci o6rodka w 2013r.

12. Sprawozdanie W6jta z realizaqi Programu Wsp6lpracy Gminy Starcza
z Organizacjami Pozarzqdowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3
ustawy o dzialalno6ci po2ytku publicznego i o wolontariacie w 2013r.

13. Podjgcie uchwaty w sprawie wyra2enia zgody na wyodrgbnienie funduszu
soleckiego.



14. Podjgcie uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na oplacenie skladki
czlonkowskiej na Eecz Stowarzyszenia Lokalna Grupa Dzialania ,,Bractwo
Ku2nic".

15. Podjqcie uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na nabycie nieruchomo6ci
w drodze darowizny.

16. Podjgcie uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na wydzier2awienie
nieruchomoSci polozonej w miejscowoSci Lysiec.

17. Podjgcie uchwaly w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowoSciach Klepaczka
i t-ysiec.

' 18. Podjgcie uchwaly w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi
czgstochowskiemu.

19. Podjgcie uchwaly w sprawie udzielenie pomocy finansowej jednostce OSP
w Starczy

20. Podjgcie uchwaly w sprawie zaciqgnigcia kredytu dlugoterminowego.
21. Podjqcie uchwaly w sprawie zmian w bud2ecie gminy Starcza na2014r.
22. Podjqcie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Starcza na lata 2014-2019.
23. Sprawy rozne.
24. Interpelacje i zapytania radnych.
25. Przyjgcie wniosk6w do realizacji.
26. Zamknigcie obrad XXVII Sesji Rady Gminy.

Rada Gminy w obecno6ci 15 radnych, jednoglo5nie 15 glosami ,,2a" przyjqla
zaproponowany porzqdek obrad.

Ad.5. Realizujqc porzqdek obrad przystqpiono do powolania Komisji Uchwal
iWniosk6w.

Z sali wytypowano nastgpujqce kandydatury:
1) radnego Piotra Budzika - radny wyrazil zgodq na udzial w pracach komisji,
2) radnego Przemyslawa Krzyczmanika - radny wyrazil zgodq na udzial

w pracach komisji,
3) radnq Marzeng Kidawskq - radna wyrazila zgodq na udzial w pracach

kom isj i .
Przewodniczqca poddala pod glosowanie zaproponowany sklad Komisji Uchwal

iWniosk6w.
Rada Gminy jednoglo5nie powolala Komisjg Uchwal i Wniosk6w

w zaproponowanym skladzie.

Ad.6. W dalszej czg6ci obrad wysluchano sprawozdania W6jta Gminy Wieslawa
Szymczyka z dzialalnosci w okresie migdzysesyjnym (sprawozdanie stanowi
zalEcznik do niniejszego protokolu).

Po pzedstawieniu sprawozdania W6jt Gminy odpowiadal na pytania radnych,
miedzy innymi radna Maryla Wawrzyiczak zapytala jakie prace bgdq wykonywane
wokol zbiornika wodnego.

W6jt Gminy odpowiedzial, 2e w najbli2szym czasie zostanq rozpoczqte prace
zwiqzane z zagospodarowaniem terenu zbiornika rekreacyjnego w miejscowoSci
Wlasna.

Radny Marian Zemla zapytal o koszt wykonanego przedszkolnego placu
zaoaw.
W6jt Gminy odpowiedzial, 2e wykonanie placu zabaw kosztowalo. okolo 68 50021.



Ad.7. Nastgpnie wysluchano sprawozdania Dyrektora Gminnego Zespolu O6rodk6w
Tdrwia w Wo2nikach Michala Sorrirlskiego w zakresie funkcjonowania sfu2by
zdrowia na terenie gminy Starcza (sprawozdanie sfanowi zalqcznik do niniejszego
protokolu).

Po wysluchaniu sprawozdania pan Andrzej Kubat poprosil o zakup nowego
aparatu usg dla potrzeb O6rodka Zdrowa w Starczy.

Kolejna radna Wanda Kuziorowicz zapylala, czy jest szansa na uruchomienie
poradni ,,K'.

Pan dyrektor odpowiedzial, 2e w chwili obecnej nie ma kontraktu na tq
poradnig.

Radna Maryla Wawrzyriczak poinformowala, 2e w OSrodku Zdrowia nale2y
pomalowad Sciany.

Radny Zdzislaw Walentek z:lpylal, czy w laboratorium w Kamienicy mo2na
wykonac markery nowotworowe.

Dyrektor odpowiedzial, 2e badanie na obecnoSi marker6w nowotworowych
wykonuje laboratorium w Katowicach, gdzie jest pzewo2ona krew pobrana
od naszych pacjent6w.

W6jt Gminy zapytal, czy 50 tys. zl wystarczy na zakup nowego aparatu usg.
Dyrektor GZOZ dal twierdzqcq odpowied2.

Ad.8. Realizujqc porzqdek obrad wyduchano sprawozdania Prezesa Zarzqdu
Gminnego Zwiqzku Ochotniczych Stra2y Po2amych w Starczy Andzeja Madejczyka
z dzialalno6ci jednostek strazy w 2013r. (sprawozdanie stanowi zalqcznik do
n i n iej szeg o protokd u).

Po wysluchaniu sprawozdania radny Tdislaw Walentek zapylal, dlaczego
t-ysiec nie otrzymal dotacji na zakup samochodu.

Prezes Andrzej Madejczyk odpowiedzial, 2e czynione byly starania o dotacje
dla LySca, jednakZe prezes powiatowy nie podpisal wniosku. Druhowie z jednostki
OSP w Ly6cu w tej sytuacji zadecydowali o zakupie i karosacji samochodu. Prezes
Andrzej Madejczyk podkre5lil, ze nalezy podjqi dzialania o w{qczenie jednostki do
Krajowego Systemu Ratowniczo- Ga6niczego

Radny Marian Zerila zapylal, czy wejScie do Krajowego Systemu Ratowniczo-
GaSniczego to strata ezy kozySci.

Prezes odpowiedzial, 2e w chwili obecnej dofinansowania sq ju2 mniejsze ni2
kiedy6 byly. Wej6cie do KSRG wiqzalo by siq to co prawda z wiqkszymi obowiqzkami

_ (np. dyspozycyjno6c kierowc6w) ale byfyby dodatkowe pieniqdze na funkcjonowanie
jednostki.

Ad.g. W dalszej kolejno6ci pzystqpiono do pzedstawiania informacji dotyczqcych
dzialalno6ci kulturalnej i sportowej w gminie w 2013r.

Jako pierusza sprawozdanie przedstawila Dyrektor Gminnej Biblioteki
Publicznej w Starczy Lidia Werecka (sprawozdanie stanowi zalEcznik do niniejszego
protokolu).

Po wysluchaniu sprawozdania radna Janina Miglus zapytala, co sig dzieje ze
zniszczonymi i wycofanymi ksiq2kami.

Dyrektor Lidia Werecka odpowiedziafa, 2e sq utylizowane.
Drugie sprawozdanie przedstawil Prezes Gminnego Klubu Sportowego

,,CZARNI' Starcza Andrzej Nowak fsprawozdanie sianowi zalEcznik do nintejszego
protokolu).

Z uwagi na brak pytari przystqpiono do realizacji kolejnego punktu obrad.



Ad.l0.Sprawozdanie z Wacy Gminnej Komisji Rozwiqzywania Problem6w
Alkoholowych za 2013r. przedstawila Przewodniczqca Komisji llona Ciura
(sprawozdanie stanowi zalqcznik do niniejszego protokolu).
Z uwagi na brak pytan wysluchano kolejnego sprawozdania.

Ad.11. Kierownik Gminnego O6rodka Pomocy Spolecznej w Starczy Barbara Kubat
przedstawifa sprawozdanie z dzialalnoSci o6rodka w 2013r. (sprawozdanie stanowi
zalqcznik do niniejszego protokolu).
Z uwagi na brak pytari przystqpiono do realizacji kolejnego punktu obrad.

Ad.12. Sekretarz Gminy llona Ciura odczytala sprawozdanie W6jta z realizacji
Programu Wsp6lpracy Gminy Starcza z Organizaqami Pozarzqdowymi oraz
podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o dzialalno6ci pozytku publicznego
i o wolontariacie w 2013r. (sprawozdanie stanowi zalqcznik do ninieiszego protokolu).
Z uwagi na brak pytarl przystqpiono do omawiania projekt6w uchwal.

Ad.13. Pienruszy projekt uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na wyodrqbnienie
funduszu soleckiego om6wila Sekretarz Gminy l lona Ciura.

Rada Gminy w obecno6ci 15 radnych - jednoglo5nie 15 glosami ,,2a" podjgla
bez uwag w/w uchwalg.

Ad.14. R6wnie2 jednoglo6nie 15 glosami ,,2a" Rada Gminy podjqla bez uwag
uchwalg w sprawie wyraienia zgody na oplacenie skladki czlonkowskiej na
rzecz Stowarzyszenia Lokalna Grupa Dzialania ,,Bractwo Kuinic"'

Ad.15. Nastgpnie Przewodniczqca Rady Gminy Ewa Jqdrzejewska poinformowala,
ze projekt uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na nabycie nieruchomoSci w drodze
darowizny zostal przygotowany, w zwiqzku z pismem zlo2onym przez Paniq Barbarq
Szwyng iel.

Rada Gminy w obecno6ci 15 radnych - jednoglo5nie 15 glosami ,,2a" podjgla
bez uwag w/w uchwalq.

Ad.16. Kolejny projekt uchwaly dotyczyl wyra2enia zgody na wydzierzawienie
nieruchomoSci polozonej w miejscowoSci t-ysiec.

W tym miejscu Przewodniczqca Rady Gminy Ewa Jqdrzejewska odczytala
pismo pana Michala Ekkerta, ktory jest zainteresowany wydzierzawieniem gruntu pod
budowg domu pomocy spolecznej w naszej gminie.

W6jt Gminy Wieslaw Szymczyk poinformowal, 2e temat ten byl ju2 poruszany
na posiedzeniach komisji, dlatego wnioskuje o przychylenie sig do powy2szej proSby.

Radny Zdzislaw Walentek stwierdzil, 2e jesli zostanie teren wydzier2awiony to
nie bgdzie dojazdu do miejsca rekreacyjnego na G6rze t-ysieckiej.

Radna Maryla Wawrzynczak stwierdzila, ze Wojt winien wysluchaC opinii
mieszkaricow, dlatego w tym celu nale2aloby zrobic zebranie.

W6jt Gminy stwierdzil, 2e dobrze sig stalo, 2e znalazl sig inwestor, kt6ry jest
zainteresowany tym terenem. Piszqc wniosek na uzbrojenie terenu inwestycyjnego
wskazano, 2e teren inwestycyjny zostanie wydzierZawiony jednemu przedsiqbiorcy
w terminie do 1 roku od zakoriczenia rzeczowei realizaqi projektu.

Radny Zbigniew Sirek stwierdzil, 2e nie podoba mu sig zapis w projekcie uchwaly
dotyczqcy 50 okresu dzier2awy.



Poza tym zaproponowana kwota dzier2awy (2 000 zl + VAT miesigcznie) jest
niewsp6lmiernie mala do cen funkcjonujqcych na rynku.

W6jt Gminy odpowiedzial, 2e kwota ta wynika z operatu sporzqdzonego przez
tzeczoznawcQ.
Kontynuujqc radny Zbigniew Sirek stwierdzil, 2e wybudowaliSmy boisko na G6rze
t-ysieckiej za poka2nq kwotg i teraz sig go pozbgdziemy.
W6jt Gminy odpowiedzial, 2e boisko bgdzie zrobione w innym miejscu.
Radny Zdzislaw Walentek stwierdzil, 2e nie ma pewnoSci czy bqdzie dojazd do
terenu inwestycyjnego, dlatego wnioskuje o zmiang zapisu w uchwale.
Sekretarz Gminy zaproponowala aby po wyrazie 2 ha doda6,, z wylqczeniem terenu
pod drogg dojazdowq do miejsca rekreacyjnego".
Projekt uchwaly wraz z zaproponowanym zapisem Przewodniczqca Rady Gminy
poddala pod glosowanie

Rada Gminy w obecno5ci 15 radnych - 14 glosami ,,2a", 1 glosie ,,przeciw"
podjgfa uchwale w sprawie wyra2enia zgody na nabycie nieruchomosci

w drodze darowizny.

Ad.17. Nastgpnie Przewodniczqca Rady Gminy Ewa Jgdrzejewska poinformowala,
2e na pro6bg Paristwa Justyny i Leszka Caban o nadanie nazwy ulicy
w miejscowo6ci Klepaczka zostal przygotowany projekt uchwaly.
Radni nie wnie6li uwag do przygotowanego projektu i jednoglo6nie 15 glosami
,,2a" podjgli uchwalg w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowo6ciach
Klepaczka i Lysiec.

Ad. 18 Projekt uchwaly w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi
czgstochowskiemu om6wila Skarbnik Gminy Halina Gryl.
Radni nie wnie6li uwag do przygotowanego projektu i jednogloSnie 15 glosami

,,2a" podjqli w/w uchwalg.

Ad.19. R6wnie2 kolejny projekt uchwaiy w sprawie udzielenie pomocy finansowej
jednostce OSP w Starczy om6wila Skarbnik Gminy Halina Gryl.

Radni nie wnie6li uwag do przygotowanego projektu i jednoglo5nie 15 glosami
,,2a" podjqli w/w uchwalg.

W trakcie sesji obrady opuScila radna Maryla Wawrzyriczak - Rada obraduje w 14
osobowym skladzie.

Ad.20. Kolejny projekt uchwaly w sprawie zaciqgnigcia kredytu dlugoterminowego
om6wila Skarbnik Gminy Halina Gryl
Rada Gminy w obecno6ci 14 radnych - 14 glosami ,,2a" podjqla w/w uchwale.

Ad.21. Projekt uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy Starcza na 2014r.
om6wila Skarbnik Gminy Halina Gryl.
Rada Gminy w obecno6ci 14 radnych - 14 glosami ,,2a" podjqla w/w uchwalg.

Ad.22. Rada Gminy r6wnie2 jednoglo5nie 14 glosami ,,2a" podjgla uchwalg
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Starcza na lata
2014-2019.



Ad.23. W sprawach roznych Przewodniczqca Rady Gminy poinformowala, 2e do
Rady Gminy zostaty skierowane nastgpujqce pisma:

1) Dokumentaqa z zebrania sprawozdawczego czlonk6w OSP w Starczy.
2) Slqskiego zarzqdu Melioracji i Urzqdzen Wodnych w Katowicach w sprawie

konserwacji koryta rzeki Kamieniczki.
3) Regionalnej lzby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie mo2liwo5ci

sfinansowania deficytu przedstawionego w uchwale budzetowej oraz opinii o
prawidlowo6ci planowanej kwoty dlugu Gminy Starcza, wynikajqcej z
planowanych i zaciqgnigtych zobowiqzan.

' Nastqpnie Przewodniczqca poinformowala o konieczno6ci zlo2enia oSwiadczen
majqtkowych.

Ad.24. Interpelacje i zapytania radnych.
Radny Wodzimierz Borek poinformowal o konieczno6ci posprzqtania Smieci

w rowach.
W6jt Gminy odpowiedzial, 2e Smieci posprzEtajq pracownicy.

Radna Janina Miglus zawnioskowala o kontynuacjg prac zwiqzanych
z ul. Zurawinowq.

. Wojt Gminy poinformowal, 2e sukcesywnie prace bgdq wykonywane.'' 
Radna Jadwiga Gorajec zwr6cila po raz kolejny uwagg na niebezpieczny odcinek
w pasie autostradowym z uwagi na brak chodnika.
W6jt Gminy odpowiedzial, 2e jest to droga powiatowa igmina nie bgdzie ponosiC
dodatkowych naklad6w na wykonanie tam chodnika.
Radny Marian Zemla zawnioskowal o wycigcie zaroSli przy Sciezce prowadzqcej
z Klepaczki do szkoly.
Radny Zbigniew Sirek poruszyl temat obni2enia stawki za Smieci oraz poszezenia
ul Wspolnej.
W6jt Gminy odpowiedzial, 2e pod koniec roku REMONDIS chcial sig wycofat z
wywozu odpadow , gdy2 Sobuczyna bardzo wyg6rowala stawki za ich odbi6r.
Dlatego proponuje aby stawki na razie zostaiy na dotychczasowym poziomie. W
przypadku ul. Wsp6lnej czg56 mieszkaric6w chce odda6 grunt za odszkodowaniem
pozostali mieszkaricy zostaliby zwolnieni z oplaty adiacenckiej.

Ad.25. Przyjgcie wniosk6w do realizacji.
1) PrzeprowadziC z Dyrektorem GZOZ w Wo2nikach rozmowq w sprawie kwoty

dofinansowania do zakupu usg dla O6rodka Zdrowia w Starczy.
Rada Gminy jednoglo6nie przyjqla wniosek do realizacji.

Ad.26.Przewodniczqca Rady Gminy Ewa Jgdrzejewska stwierdzila, ze porzAdek
obrad )(XVll Sesji Rady Gminy w Starczy zostaf wyczerpany. Podziqkowala radnym,
zaproszonym go6ciom oraz dokonala zamknigcia obrad XXVII Sesji Rady Gminy.

Protokolowala
Waclawa Zych

Przewodniczyla
Ewa Jgdrzejewska

g-16.."",t


